
Intervju 
 
Veselin Šuković: U JKP „Čistoća i zelenilo“ je došlo do kvalitativnog pomaka u odnosu prema otpadu 
 
Usvojili smo filozofiju da od otpada treba stvarati novu vrednost. 
 
Podela tipskih kanti za prikupljanje otpada iz domaćinstava je krajem godine vršena u MZ "Aleksandrovo", a Javno 
komunalno preduzeće „Čistoća i zelenilo“, po rečima tehničkog direktora Veselina Šukovića, u narednoj godini planira 
podelu tipskih kanti i u drugim gradskim i prigradskim naseljima. 
- Lokalna samouprava je krajem godine obezbedila 3 hiljade kanti za prikupljanje kućnog otpada u domaćinstvima. 
Kante su podeljene na teritoriji cele MZ "Aleksandrovo" i delova MZ "Dudova šuma" i MZ "Palić". U dogovoru sa 
Sekretarijatom za zaštitu životne sredine u planu za narednu godinu je da se iz gradskog budžeta i sredstvima 
JKP„Čistoća i zelenilo“, izdvoje sredstva za nabavku kanti za celokupnu površinu MZ "Palić", deo MZ "Dudova šuma", 
a takođe i odnošenje komunalnog otpada sa teritorije prigradskih mesnih zajednica. Reč je o 16.700 kanti koje treba 
podeliti, a u JKP „Čistoća i zelenilo“ razmišlja se da svako domaćinstvo dobije po 2 kante kako bi se mogla vršiti 
selekcija otpada na mestu njegovog nastanka, što je prvi korak u sistemu upravljanja otpadom, gde otpad može biti 
sirovina koja će obezbeđivati prihode, kaže Šuković.  
 
Kada je reč o izgradnji Selektivnog centra čija je projektna vrednost oko milion i po evra, projektno - tehnička 
dokumentacija je praktično dovedena do dobijanja građevinske dozvole. 
- Potrebno je još samo izvršiti deo uređenja odnosa na detaljnom planu regulacije, s aspekta objedinjavanja parcela, a 
postupak u Zavodu za urbanizam je u toku i za očekivati je da će biti završen početkom iduće godine, kaže Šuković i 
dodaje da je prikupljena kompletna dokumentacija za ishodovanje građevinske dozvole. 
 
Kod izgradnje postrojenja za proizvodnju biogasa, Šuković kaže da je idejno rešenje usvojeno i raspisan je tender za 
projektovanje idejnog rešenja i projekta za građevinsku dozvolu, a ovaj postupak je u toku. 
- Za ovo energetsko postrojenje smo predvideli 2 modula od po 0,5 megavata, a ono na godišnjem nivou treba da 
proizvede oko 8 miliona kWh električne energije, od čega bi milion kWh bio dovoljan za funkcionisanje Selektivnog 
centra i postrojenja za proizvodnju biogasa, a preostalih 7 bi bilo stavljeno u funkciju elektro sistema Srbije. Gradu smo 
predložili da toplotna energija koja je nusproizvod kod postupka proizvodnje biogasa, bude usmerena, ili za zagrevanje 
domaćinstava u MZ "Aleksandrovo", ili za zagrevanje Gradske bolnice. Mislim da je ovakav način razmišljanja u ovom 
preduzeću doveo do kvalitativnog pomaka u odnosu prema otpadu. Usvojili smo filozofiju da od otpada treba stvarati 
novu vrednost. 
 
Kada je reć o Prihvatilištu za pse u kom je trenutno smešteno 90 pasa, Šuković kaže da se do kraja ove, ili početkom 
naredne godine očekuje njegova registracija i otpočinjanje sa radom u punoj formi, a predviđena je i izgradnja 50 
boksova u tzv "nečistom delu". Takođe, stvoreni su preduslovi za aktivno udomljavanje pasa, kako u zemlji, tako i u 
inostranstvu. Tokom ove godine je udomljeno oko 40 pasa, ali po rečima Šukovića, kod rešavanja problema pasa lutalica 
trebalo bi da se promeni svest ljudi, da ne napuštaju kućne ljubimce.  
 
U sklopu izgradnje Regionalne deponije, neophodno je zatvoriti postojeće privremeno odlagalište smeća 
Aleksandrovačka bara. Tokom septembra JKP„Čistoća i zelenilo“ je pokrenulo tendersku dokumentaciju za prikupljanje 
ponuda za izradu parametara analize zagađenosti tla, vode i vazduha na telu deponije, kako bi se mogao pripremiti 
projekat za njegovu rekultivaciju. 
- Očekujemo da u prva 3 meseca iduće godine dobijemo sve parametre i projektni zadatak za raspisivanje projekta 
rekultivacije, nakon kog sledi projektovanje i očekujemo u 2017.godini, po otpočinjanju rada Regionalne deponije, 
počnemo i samu tehničku izradu rekultivacije i sanacije prostora Aleksandrovačka bara, kaže Šuković. 
 



U skladu sa vremenskim prilikama, iako snega još nema u najavi JKP„Čistoća i zelenilo“ je spremno da dejstvuje u 
slučaju snežnih padavina. 
- Tokom avgusta je nabavljena so, kameni agregat, zaključili smo ugovore sa podizvođačima u smislu nedostajuće 
mehanizacije i spremno dočekali početak zimske sezone. Zimska služba je u stanju pripravnosti tokom 24 časa, kaže 
tehnički direktor  JKP„Čistoća i zelenilo“, Veselin Šuković. 
 


